
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

    

Dagsorden til 1. del af fællesmødet - Social- og Sundhedsudvalget og borgerne 

evt. ledsaget af en pædagog fra kl. 16.30 – 17.00 

 

1. Velkomst og præsentation 

 

Referat 

Åse Kubel Høeg bød velkommen, hvorefter der var en præsentation af de 

tilstedeværende. 

 

2. Nyt fra dagligdagen 

 

Referat 

Åse Kubel Høeg spurgte til de tilstedeværendes hverdag i lyset af, at covid-19 

pandemien er i aftagende. Spørgsmålet gav bl.a. anledning til følgende 

bemærkninger:  

 

• Hverdagen begynder at indfinde sig igen 

• Hverdagen vender tilbage, men hverdagen under Covied-19 var også fin 

• Én af de tilstedeværende har været ramt af Covid-19. 

 

Der blev udtryk ønske om mere uddannelse af borgere med handicap f.eks. 

indenfor gartneri. Dette med henblik på at få et godt skoleforløb og et 

efterfølgende arbejde.  Det blev hertil bemærket, at spørgsmålet er drøftet på 

et tidligere fællesmøde, men vil blive genoptaget. 

 

Der blev endvidere udtrykt ønske om job, hvor man kan gøre brug af 

traktorkørekort ligesom der var et ønske om flere fodgængerfelter i Viborg. 

Der er mange biler, der ikke viser behørigt hensyn til fodgængere. Åse Kubel 

Høeg bemærkede at Teknisk Udvalg er blevet gjort opmærksom på behovet.  

 

Opmærksomheden blev afslutningsvist henledt på behovet for cykelparkering 

ved banegården og rampe bl.a ved Holstebrovej. 

 

Referat 
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Dagsorden til 2. del af fællesmødet – Social- og Sundhedsudvalget og Borger- og 

pårørenderådene fra kl. 17.00 – 18.00 

 

1. Velkomst og præsentation 

 

Referat 

Åse Kubel Høeg bød velkommen, hvorefter der var en præsentation af de 

tilstedeværende. 

 

2. Kort status på COVID-19 situationen 

 

Referat 

Mette Andreassen orienterede om status på COVID-19 og oplyste, at alt 

på socialområdet er åbnet under hensyntagen til gældende retningslinjer. 

Hun orienterede endvidere om status på test og vaccine. 

 

3. Hvordan skaber vi det gode samarbejde? 

KL og Danske Handicaporganisationer har udgivet udspillet – ”Sæt 

samarbejde og tillid i centrum på Handicapområdet”. I tillæg hertil har Det 

Centrale Handicapråd udgivet ”Det Centrale Handicapråds udspil 

anbefalinger til øget tillid på Handicapområdet”. På mødet ønskes en 

drøftelse af hvorledes det gode samarbejde videreudvikles. 

 

Der gives indledningsvist en kort præsentation, herunder hvordan 

principperne for god borgerinddragelse anvendes og omsættes i praksis 

på Handicapområdet i Viborg Kommune. 

 

Referat 

Socialchef Carsten Johansen præsenterede KL og Danske 

Handicaporganisationers udspil ”Sæt samarbejde og tillid i centrum på 

Handicapområdet”.  Carsten Johansens oplæg er vedhæftet som bilag.  

 

Oplæg den 9.6.21 af 

anbefalinger til god borgerinddragelse_Doknr140200-21_v1.pdf 
 

Åse Kubel Høeg efterspurgte en drøftelse af, hvorledes principperne bliver 

realiseret. Drøftelsen gav bl.a. anledning til følgende bemærkninger fra 

borgere og pårørende: 

 

• At det ville være ønskeligt med eksempler på, at kommunen tilbyder 

individuelt, tilpassede ydelser snarere end ”hyldevarer”.  

• At man ser frem til at principperne udmøntes i praksis. 

• At det er vigtigt at have fokus på det gode hverdagsliv.  

• At der er botilbud, der er ramt af langtidssygemeldinger og 

vikaransættelser, hvilket kan gøre det vanskeligt at realisere 

principperne.  

• At personaleudskiftning og mange vikarer kan vanskeliggøre 

kommunikation. 



 

 

 

 

Formand for borger- og pårørenderådet på Katrinehaven har fremsendt 

nedenstående emne til drøftelse på fællesmødet. Formanden indleder og 

motiverer kort punktet. 

 

4. Udviklingen på Handicapområdet 

Borger- pårørenderådet på Katrinehaven har en interesse i de langsigtede 

politiske mål og visioner for handicapområdet, og de økonomiske rammer 

herfor. I den forbindelse ønskes en drøftelse af, hvordan borgere og 

pårørende inddrages på bedst mulig måde i arbejdet med lokalt og 

konkret at omsætte visionerne i borgernes hverdag.  

 

Referat 

Åse Kubel Høeg oplyste, at der er et stigende udgiftspres indenfor 

Socialområdet. Den primære årsag er en stigning i andelen af borgere 

med komplekse behov og den afledte stigning i efterspørgslen på de mest 

omkostningstunge servicetilbud. Hun anførte endvidere, at der er en 

forventning om en økonomisk udfordring på Socialområdet på 20 mio. kr. 

i 2022. I tillæg hertil er der en betydelig økonomisk udfordring på 

familieområdet. Udfordringerne drøftes på en temadag for byrådet.  

 

Åse Kubel Høeg anførte endvidere, at Social- og Sundhedsudvalget blandt 

andet har fokus på følgende: 

• Byrådets Sammenhængsmodel, der sætter fokus på sammenhæng for 

borgere, herunder også borgere med handicap i mødet med 

kommunen. 

• Den sundhedsfaglige indsats, herunder også for borgere med 

handicap.  

De tilstedeværende anførte samstemmende, at der har været god 

gavn af de sundhedssamtaler, der har været tilbud om på 

Socialområdet. Samtalerne har haft fokus på sund mad og motion og 

der har været indkøbt skridttællere, så man har kunnet konkurrere 

både mod sig selv og andre.  

• Trædestenen 

• Borgerinddragelse og det gode hverdagsliv 

 

5. Eventuelt 

 

Referat 

Det blev anført, at alle pårørende, herunder pårørende til hjemmeboende 

borgere, der modtager bostøtte, er velkomne.  

 

Der blev efterspurgt information fra Skriversvej, herunder information om 

Corona-restriktioner. Forvaltningen tilkendegav at der følges op på dette.  

 

6. Afrunding af mødet 

 

Referat 

Åse Kubel Høeg takkede for et godt møde og åbenhjertige drøftelser. 


